
 

 
 

 

 

 

Jaarverslag 2021 Mariënburgvereniging  

 

Inleiding  
Nadat het jaar 2020 voor de Mariënburgvereniging vooral in het teken heeft gestaan van 

pogingen om de vereniging te verbreden en te versterken door samenwerking te zoeken met 

verwante organisaties, is inmiddels duidelijk geworden dat deze pogingen vooralsnog niet tot 

resultaat geleid hebben. We hebben toen gesprekken gevoerd met De Roerom, met Bezield 

Verband Utrecht (BVU) en met OKG (Ondersteuning Kleine Geloofsgemeenschappen). De 

worsteling van Nederland (en de rest van de wereld) met het coronavirus hielp ook niet echt. 

Intussen is het laatste nummer van De Roerom verschenen en heeft de gelijknamige 

stichting zich opgeheven. Eerder dit jaar is Isaac Wüst, de voorman van OKG, overleden; 

daarmee is onduidelijk geworden hoe OKG nu verder gaat. Met BVU is het gesprek nog 

gaande.  

Gelukkig ging het in 2021, ondanks corona, met de Mariënburgvereniging best goed, niet in 

de laatste plaats omdat ons Magazine ‘gewoon’ is blijven verschijnen, met grote dank aan 

onze redactie die erin blijft slagen telkens een uiterst lezenswaardig blad te produceren. Wie 

tussen zijn oogharen naar de laatste jaargangen kijkt, zou kunnen zien dat er een 

geleidelijke verschuiving plaatsvindt in de onderwerpen die aan de orde komen: wat meer 

aandacht voor geloven op maandag en wat minder voor binnenkerkelijke besognes. De 

Mariënburgvereniging wil immers een beweging zijn, geïnspireerd door het voorbeeld van 

Jezus, die de verwezenlijking van het evangelie nastreeft op individueel niveau, in gelovige 

gemeenschappen en in de grote wereld om ons heen. Ons Magazine is daarbij bij uitstek 

onze spreekbuis en onze aanjager. En eenmalig was er de advertentie in Trouw over respect 

voor wie ‘een beetje anders’ is (zie ook hieronder). 

Corona drukte natuurlijk ook op onze vereniging wel een stempel. Zo moesten wij in 2021 

een aantal bijeenkomsten uitstellen, met name twee van de drie beoogde regionale 

bijeenkomsten over ‘rituelen’. In plaats daarvan hebben wij een aantal online 

geloofsgesprekken georganiseerd waarbij steeds iemand van de vereniging als inleider en 

gespreksleider fungeerde. Voorts hebben we in december 2021 binnen onze vereniging het 

gesprek opgestart over het synodale pad: hoe kerk te zijn in deze tijd. 



 
 
 
 

 
 
  

Zoals wij schreven in onze uiteindelijke bijdrage aan het synodale proces: ons geloof is een 

instrument om de ziel weer terug te brengen in de samenleving. Ook al is onze actieradius 

beperkt, laten we blijven werken aan onze opdracht en uitdaging om ons geloof te versterken 

en uit te dragen en het handen en voeten te geven in de wereld om ons heen. 

ALV  
Op 2 oktober 2021 was onze algemene ledenvergadering in het vergadercentrum Domstad 

in Utrecht.  De vergadering van het jaar 2020 was vanwege corona online. Het was goed 

elkaar weer te zien en te spreken! Er waren ongeveer vijfendertig leden aanwezig.  

We namen afscheid van twee bestuursleden: Michel Besnard en Ed Schreurs, met dank voor 

hun grote inzet.  De twee nieuwe bestuursleden, Henk Peters en Walther Burgering, werden 

verwelkomd.  

Na de lunch waren er gesprekken over ‘de charitatieve kerk’ onder leiding van Ed Scheurs.  

Credocommissie 
Tijdens de ALV in 2021 stelde de voorzitter voor de Credocommissie op te heffen en te 

vervangen door één of twee nieuwe studiecommissies die zich toeleggen op 

maatschappelijke vragen. De vergadering stemde daarmee in. Van een concrete uitwerking 

is het nog niet gekomen. Het bestuur wil graag dat het gaat over actief geloven waarbij 

theorie en praktijk met elkaar in verbinding gebracht worden. 

Geloofsgesprekken 
De maandelijkse online geloofsgesprekken mochten zich in een behoorlijke belangstelling 

verheugen. Het gesprek onder leiding van Julia van Wel in oktober ging over een inclusieve 

samenleving, dat in november onder leiding van Henk Baars had ‘actieve levensbeëindiging 

en religieuze overtuiging’ als onderwerp. De gesprekken leverden interessante discussies en 

inzichten op. Steeds waren er zo’n vijftien deelnemers. Het werd echter steeds lastiger om 

inleiders te vinden voor deze online geloofsgesprekken, zowel van binnen als van buiten de 

vereniging. Met het einde van de coronarestricties lijkt iedereen weer in beslag genomen 

door de ‘normale’ activiteiten en geen animo meer te hebben om online gesprekken (in) te 

leiden. 

 

Advertentie 
Op 11 september 2021 heet de Mariënbergvereniging een advertentie geplaatst in dagblad 

Trouw (1/8 pagina groot) met als titel: respect voor wie een beetje ‘anders’ is. Daarin 

vroegen wij aan de RKK en de Nederlandse bisschoppen om: 

- zich publiekelijk en steeds weer uit te spreken tegen discriminatie van elke soort 



 
 
 
 

 
 
  

- ook binnen de kerk plaats in te ruimen voor echt iedereen 

- binnen de kerk geen onderscheid te maken op basis van geslacht of geaardheid 

- ook verbintenissen anders dan van man en vrouw in te zegenen - gescheiden en/of 

hertrouwde stellen als volwaardige gelovigen te behandelen 

 

Er kwamen tientallen positieve reacties van leden. Bij het bisdom bleef het stil. 

 
Communicatie met de leden 
De communicatie met de leden verloopt via de bij het Magazine gevoegde ledeninformatie-

brief. Voor meer slagvaardige en actuele informatie wordt e-mail gebruikt. Wij hebben van 

een toenemend aantal leden een e-mailadres in onze administratie. 

 

De website wordt gebruikt voor de meer algemene informatie richting leden en derden. 

Magazine 
Er zijn in 2021 vijf Magazines verschenen. De redactie is in dit jaar uitgebreid met Gerard 

Swüste en bestaat nu uit zeven personen (inclusief de eindredacteur). Het is verheugend dat 

vrijwel alle schrijvers hun bijdragen “om niet” leveren omdat zij onze vereniging een warm 

hart toedragen. 

Internationale contacten 
De belangrijkste activiteit was een bijeenkomst in Rome bij het 25-jarig bestaan van IMWAC 

oftewel WAC International. Niet Mariënburg, maar de Acht Meibeweging staat aan de wortel 

van het ontstaan van de internationale contacten. De contacten kwamen tot stand doordat de 

AMB de avond voorafgaand aan de manifestaties, de min of meer gelijke bewegingen uit de 

omringende landen uitnodigde voor een kennismaking. Als erfgenaam werden deze 

contacten na het verscheiden van de AMB overgenomen door de Mariënburgvereniging. Het 

jubileum werd in oktober 2021 op passende wijze gevierd, hoe kan het ook anders, te Rome. 

Acht landen waren fysiek vertegenwoordigd en tien landen via zoom. Men was nog 

voorzichtig met reizen. Henk Baars vertegenwoordigde de MV. Hij is ook lid van het 

coördinatieteam. Het volgen van het synodale proces werd een van de hoofdthema’s. Een 

heus protest en fotomoment werd georganiseerd met protestborden met de vele punten die 

we al zolang aan de orde stellen. Zowaar hadden enkele journalisten belangstelling. Door 

het jaar heen organiseerde het coördinatieteam regelmatige bijeenkomsten via zoom. De 

contacten zijn daardoor sterk verbeterd. Men weet ondertussen heel goed wat de MV doet 

en we hebben vergelijkenderwijs het mooist opgemaakte tijdschrift. De Oostenrijkers komen 



 
 
 
 

 
 
  

echter dichtbij. 

Ondersteunend in spirituele zin zijn de internationale zoom-eucharistievieringen die eens in 

de vijf weken plaatsvinden tot op de dag van vandaag. Wereldwijd ontdekte men dat dit heel 

goed kan zonder priester. Zowel Pakistan als Brazilië, waar men traditioneler is, deden 

gewoon mee omdat het niet anders kon. Henk Baars doet zo nu en dan mee in de 

voorbereidingen.  

De voornaamste activiteit van het ‘European Network Church on the Move’ waar we ook lid 

van zijn, heeft als prioriteit de bemoeienis met de vergadering van aangesloten NGO’s , 

CINGO genaamd. Door COVID is er een periode uitsluitend met zoom gewerkt. De laatste 

vergadering had men ook naar Straatsburg kunnen gaan, maar het meedoen aan zoom gaf 

tijd-  en geldbesparing. Er zijn twee a drie grote zoomsessies geweest. De laatste stond in 

het teken van de oorlog en vele Oekraïense verantwoordelijken kregen de ‘floor’. Vanuit 

Nederland is gewerkt aan de inhoudelijke ondersteuning van Fernand Jehl, die informatie 

verzamelt rond de problematiek van “ongedocumenteerden” en dat in de 

mensenrechtencommissie aldaar inbrengt. Twee leden van de MV hielpen hieraan mee. Het 

was niet gemakkelijk Franssprekende leden te vinden. 

Administratie en Financiën 
Ook dit jaar werd zowel de financiële administratie als de ledenadministratie verzorgd door 

het kantoor van Emilio de Vlam. De financiële jaarrekening – die als apart agendapunt is 

opgenomen – kende een negatief resultaat van € 23.888. Door de kascommissie is een 

kascontrole uitgevoerd die heeft geleid tot een voorstel tot dechargering van het bestuur voor 

het gevoerde financiële beleid.  

De gestaag teruglopende ledenaantallen (en abonnementen) leiden tot minder inkomsten 

terwijl de uitgaven niet dalen. Het bestuur tracht zo min mogelijk kosten te maken maar er is 

niet veel ruimte voor besparing. We blijven proberen zoveel mogelijk leden en abonnees per 

automatische incasso te laten betalen, aangezien dit minder kosten met zich meebrengt. 

Ook in 2021 is de contributie niet verhoogd. Wij willen hiermee de leden die een wat smallere 

beurs hebben, ondersteunen. Ook in 2022 blijft de contributie gelijk. Als tegenhanger hiervan 

organiseert het bestuur jaarlijks een donatie-actie: een verzoek aan de leden die het kunnen 

(en willen) missen, een extra bijdrage te doen. Helaas viel de opbrengst dit jaar tegen: bijna 

8.500 euro, waar dit in 2020 nog ruim 15.000 euro was. Aan de donatie-actie van 2022 zal 

extra aandacht worden besteed. Uiteraard willen we de leden die gedoneerd hebben (bij 

deze actie of op een ander moment in het jaar) van harte danken voor hun solidariteit en 

gulheid. 



 
 
 
 

 
 
  

 

Vereniging intern 

Samenstelling van het bestuur na de algemene ledenvergadering op 2 oktober 2021: 

 Functie Datum van aftreden 

Harrie van den Akker Voorzitter 06-04-2024 

Riet Bos Penningmeester 01-06-2025 

Nicole Buijtendijk Secretaris 06-04-2023 

Henk Peters Lid 02-10-2025 

Walther Burgering Lid 02-10-2025 

 


